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Na osnovu clana 187. i188. Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru zdravija Kenanu
Hrapovicu postavljam sledece

Poslanicko pitanje

Mohm Vas da mi objasnite razloge zbog kojih jos uvijek nemamo impiementiran
Informacioni slstem u Klinickom centru Crne Gore?

Sta Mmistarstvo zdravija, na cijem ste celu, preduzinia ill planira preduzeti unarednom
periodu po ovom pitanju, te kada se ocekuje realizacija projekta?

Obrazlozenje

Klucni tiaaonalni propisi kao sto su zakon ozdravstvenoj zastiti i Zakon ozdravstvenom
osiguranju zdravstveni informacioni sistem tretiraju kao bitan segment ineizostavnu kariku
ufunk.cionisanju ukupnqg sistema zdravstva uCrnoJ Gori.

Takode vaznim dokumentima Mlnistarstva zdravija Crne Gore koji usmjeravaju zdravstvenu
politiku (Zdravstvena politika uCrnoj Gori do 2020. godine) i reformske procese kroz
najnovija strateska dokumenta (Master pian razvoja zdravstva Crne Gore 20:5-2020) razvoi
zdravstvenog informaclonog sistema je prepoznat kao kljocna neophodna komponenta
uspjeha reformi iboijeg upravijanja iunapredenja zdravstvenog Sistema uopJte
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• HftSfjUTcirPa ipak IZIS nije sveobuhvatan, odnosno ne ukiiacaje informacloni sistam najvece
zdravstvene ustanove uCrnoj Goi itj, KCCG, uKojoj radi preko 2.000 laposlenih iukojai se
svake godiiie lijeci preko 30.000 pacijenata.

Smatram da nije potrebno posebno isticati koliki znacaj za drzavp, zdravstveni sistem
zdravstvene ustanove Igzadane ima projekat informatlzaclje ova ustanove anarocito koliko
je brtna njegova sto hitnija realizacija, Implementaclja Informacionog sistema u KCCG
omogucla bi efikas.nije upravljanje sistemom zdravstvene zastite, boiju kontrolu kvaliteta
usiova kao iboiju kontrolu trolkova te efikasnije ikvalltetnlje prikupljanje iobradu podataka
uvezi sa zdravstvenim stanjem gradana ifunkcionisanjem sistema zdravstvene zastite

Poslanik

Dr LDi/Kovic
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Postovana g-do Radonjic,

Na osnovu clana 187 stav 1 Poslovnika o radu Skupstine Cme Gore, poslanik dr
Halil Dukovic postavio je Ministarstvu zdravija sledece

POSLANICKO PITANJE:

Molim Fas da mi objasnite razloge zbog kojih jos uvijek nemamo implementiran
informacioni sistem u Klinidkom Centra Cme Gore?

Sta Ministarstvo zdravija, na cijem ste celu, preduzima Hi planira preduzeti u
narednomperiodupo ovompitanju, te kada seocekuje realizacijaprojekta?

Na postavljeno poslanicko pitanje, na osnovu clana 191 Poslovnika oradu Skupstine
Cme Gore, Ministarstvo zdravija daje sledeci

ODGOVOR:

Ra^oj i unapqedenje Integralnog Zdravstvenog Infomiacionog Sistema (IZIS)
predstavlja imperativ i pretpostavku uspjesne reforme (modemog) zdravstvenog sistema u
Cmoj Gori ijedan je od prioritetnih ciljeva politike Ministarstva zdravija.

Uproteklih desetak godina Fond za zdravstveno osiguranje je sproveo hiz projekata
koji vode ka realizaciji tako znacajnog i kompleksnog cilja.
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Trenutno, planski razvijeni inforaiacioni sistem zdravstva je implementiran u
.. sljedecim ustanovama i institucijama: na primamom nivou (svi domovi zdravlja, privatne

stomatoloske ambulante koje imaju potpisan ugovor sa Fondom, Zavod za hitnu medicinsku
pomoc), na sekundamom nivou (sve opste bolnice), transfuzijska medicina (Zavod za
transfuziju krvi Cme Gore), oblasti zdravstvenog osiguranja (Fond za zdravstveno
osiguranje), sistem zdravstveno-statistickog izvjestavanja (javno zdravlje) i mikrobioloska
dijagnostika (Institut za javno zdravlje), farmaceutska djelatnost (ZU Apoteke Cme Gore
„Montefarm"), oblasti kontrole nacina proizvodnje i stavljanja u prometa Ijekova u Cmoj
Gori (Agencija za Ijekove i medicinska sredstva), privatne zdravstvene ustanove koje imaju
sklopljen ugovor saFondom o pruzanju usluga, Zdravstveni cesntar bezbjednosnih snaga Cme
Gore i dr.

U cilju postizanja sveobidivatnosti odnosno cjelovitosti IZIS-a, neophodna je
implementacija informacionog sistema najvece zdravstvene ustanove u Cmoj Gori, tj.
Klinickog Centra Cme Gore i tri specijalne bolnice: Specijalnu bolnicu za psihijatriju
Dobrota, Specijalnu bolnicu za plucne bolesti Brezovik i Specijalnu bolnicu za ortopediju
Risan.

U cilju defimsanja i realizacije projekta informatizacije tercijamog nivoa
zdravstvenog sistema u Cmoj Gori, Savjet za privatizaciju i kapitalne projekte imenovao je
Odbor za upravljanje Projektom „Integralni bolnicki informacioni sistem (IBIS)", koji se
odnosi na Informacioni sistem u Kdinickom centm Cme Gore (KCCG) i specijalnim
bolnicama (SB).

Odbor je na osnovu Izvjestaja o radu i zakljucaka Strucnog operativnog tima (SOT),
namjenski formiranog u cilju analize postojeceg stanja IS u zdravstvu i identifikacije zahtjeva
za razvoj predmetnog IS, predlozio da se Projekat IBIS-a realizuje odvojeno u Klinickom
centra Cme Gore i tri specijalne bolnice, s timdarealizacija istih teceparalelno.

Uskladu sanavedenim odlukama sprovedene su sledece aktivnosti na informatizaciji
Klinickog centra Cme Gore:

• Uspjesno je okoncan otvoreni postupak nabavke hardversko komunikacione
infrastrukture, kao glavnog preduslova za uvodenje informacionog sistema u ovoj
ustanovi, te obezbijedena serverska infrastraktua, i zavrseni radovi na izradi
optickih vodova i SKS instalacijau svim objektima Klinickog centra.
Na ovaj nacin obezbijedeni su svi glavni preduslovi za uvodenje informacionog
sistema u ovoj ustanovi.

• Od strane strucnog tima izradena je tehnicka specifikacija softverskog ijesenja, pri
cemu je obuhvaceno pet modula koji cine sastavni dio I faze informatizacije
KCCG.

Implementacija prve faze informacionog sistema u KCCG obuhvata:
Administrativnu obradu pacijenta, Centralno zakazivanje specijalistickih pregleda
u ambulantama klinickog centra od strane izabranih doktora u sklopu IISZ,
Informatizacija urgentnog centra, Kontrola propisivanja lijekova koji se
konzilijamo propisuju i odobravaju, Modul za evidencije i fakturisanje po DRG
modelu u okviru Integralnog informacionog sistema zdravstva (IISZ), kao i
unapredenja Poslovnog informacionog sistema Klinickog centra Cme Gore.

• Klinicki centar Cme Gore je dana 10.11.201S.godine objavio otvoreni postupak
javne nabavke usluga izrade i implementacije novih programskih modula po
projektnoj dokumentaciji, kao i nadogradnju postojecih softverskih modula
medicinskog i poslovnog sistema Klinickog centra.
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Medutim, nakon izjavljene zalbe od strane jednog ponudaca, ijesenjem Drzavne
komisije za kontrplu postupka javnih nabavki od 13.02.2017.godine po sluzbenoj
duznosti otvoreni postupak ja\'ne nabavke jeponisten ucjelosti.

Imajuci u vidu sve navedeno, a cijeneci znacaj uspjesne i brze realizuje projekta
infomatizacije Klinickog centra, Ministarst\'o zdravlja je smatralo svrsishodnim da se za
podrsku obrati nekoj odmedunarodnih organizacija.

Buduci da je u sredistu rada Kancelarije UNDP-a pruzanje podrske Cmoj Gori u
sprovodenju kljucnih reformi na putu pridruzivanja Evropskoj uniji, a imajuci u vidu
cinjenicu da je UNDP u saradnji sa resomim ministarstvima uspjesne realizovalo odnosno
realizuje kompleksne projekte iz oblasti razvoja informacionih sistema, Ministarstva zdravlja
je uputilo pismo namjere ovoj medunarodnoj organizaciji, nakon cega je odrzan sastanak sa
njenim predstavnicima na temu razmatranja mogucnosti pruzanja podrske realizaciji projekta
implementacije infonnacionog sistemau Onickom centru Cme Gore.

Kako je UNDP ppkazao zainteresovanost za navedeni projekat, sprovedene su
aktivnosti na analizi i procjeni trenutnog stanja i uskoro ocekujemo prezentaeiju
Konceptualne analize za razvoj IZIS, nakon cega ce Ministarstvo zdravlja donijeti odluku o
nacinu realizacije projekta.

S uvazavanjem,

NISTAR,
an Hrapovic


